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 ROTARY  INTARNATIONAL 
District  Governor 
Iliyan    NIKOLOV 

email:   nikolov@nnstudio.org 
tel:        +359 898 680 740 

 
 

До: 
ИЗПЪЛНИТЕЛЕН КОМИТЕТ Д-2482 – разширен състав 

 
Копие : 

ДГЕ Борислав Къдреков 
Консултативен съвет на ПДГ  

АДГ 
 

София, 2020. 12. 15. 

 

 

Уважаеми членове на Изпълнителен комитет на Д-24821, Уважаеми Председатели на 
дистриктни Комитети – членове на Разширения състав на Изпълнителния комитет, 

Уважаеми Паст дистрикт гуверньори, Уважаеми Асистент дистрикт гуверньори, 

Скъпи приятели, 

 

Тези дни се навършва една година от формирането на действащите в момента 
дистрикти комитети! А в края на текущия месец, вече изтича и първата половина от 
настоящата ротарианската година ...  

Това ме мотивира да Ви предложа обобщена информация за случилото се до сега в 
Комитетите. И за неслучилото се. Вярвам, че така ще си помогнем за по-успешни 
действия през оставащата втора половина на  ротарианската година. 

Тази информация изпращам и до ДГЕ Борислав, в израз на надежда ми за 
приемственост. 

Освен общите постановки на Ротари за дейността на комитетите, бяха подготвени, 
приети и публикувани на сайта на дистрикта „Насоки за дейността на комитетите в Д-
2482 за 2020-2021 г.“ (вж. на: www.rotary-bulgaria.org/ дистрикт гуверньор/насоки за 
дейността на дистриктните комитети). 

Настоящето изложение няма претенции на отчет.  

Мисля, че подреждането на Комитетите по „степен на важност“ не е еднозначно, затова 
предпочитам да ги посоча по азбучен ред, както следва : 
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КОМИТЕТ ЗА ИСТОРИЯ НА РОТАРИ У НАС  
председател Симеон Кондов 
 
Историята на Ротари в България е разделена на четири периода : Период I: 1933 - 1941 ; 
Период II : 1989 - 1991; Период III : 1991 - 2007; Период IV : след 2007. Предстоящата 
работа по систематизиране на документи и съставяне на текстове  с илюстрации ще се 
отнася за Периоди II - IV. В дейността на Комитета са привлечени ПДГ Калчо Хинов, ПДГ 
Наско Начев, Цвятко Кадийски и други приятели, които започнаха своята работа. 
 
Очаквам да бъдат представени План-график и План-сметка за изпълнение на работата. 

КОМИТЕТ ЗА НАЦИОНАЛНА НАГРАДА НА РОТАРИ  
председател Маргарита Богданова 
 
ИК/Решение №1/19.09.2020 : В срок до 15.12.2020 г. Комитетът за Национална 
награда на Ротари да изготви предложение за формулиране на наградата, 
процедура за номиниране и избор, критерии за номинираи и избор, състав на 
комитет по избора. Предложението да бъде изпратено на ДГ Илиян за обсъждане и 
утвърждаване.  
 
В края на м. ноември 2020 беше представена първа редакция на „Правила за 
номиниране, провеждане на избор и връчване на Национална награда на Ротари в 
България“. Предложението ще бъде обсъдено съвместно с ИК и КСПДГ през месец 
януари 2021. 
 
КОМИТЕТ ЗА ОБУЧЕНИЕ  
председател ПДГ Валентин Стоянов, Дистрикт тренер 
 
Още през втората половина на предходната ротарианската година 2019-20 представих 
на Комитета обзор на обучителните семинари, проведени в Дистрикта през последните 
пет години. От това наблюдение, за мен се откроиха някои заключения : обучителните 
теми, например за ПЕТС, са подбирани по различен начин всяка година и често основни 
теми остават неразгледани, препоръчаната от РИ обучителна Аасамблея за клубни 
офицери не се провежда, поради което клубните Секретари се обучават по време на 
ПЕТС, а обучението на клубните Ковчежници и  Церемониалмайстори, както и 
Председателите на клубните комисии, е пренебрегнато и др.. На това основание, 
постигнах съгласие с Комитета да бъде разработен „Наръчник с насоки за провеждане 
на обучителни семинари в Дистрикта“, който да послужи като препоръчителна основа 
за провеждане на обучението през новата и следващите ротариански години, разбира 
се без да подменя, а само да детайлизира постановките на РИ. Важна част е и 
разработката, отнасяща се до преПЕТС, които придобиха популярност в нашия 
Дистрикт, чиято специфика е различна от тази на ПЕТС. Беше взето решение, в работата 
освен Комитета да обучение, да бъдат включени и Комитетите за членство, за 
Фондация Ротари и за публичен имидж. За отговорник по съставянето на Наръчника е 
определен ПДГ Емил Коцев. Работата по съставянето на Наръчника започна още в 
рамките  на предходната ротарианска година, а в самото начало на новата година беше 
подкрепена и от Изпълнителния комитет на Дисктрикта : 
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ИК/Решение №2/01.08.2020 : Да бъде финализиран НАРЪЧНИК С НАСОКИ ЗА 
ПРОВЕЖДАНЕ НА ОБУЧИТЕЛНИ СЕМИНАРИ, съвместно с Комитет за членство 
(относно частта „членство“ на Семинар за жизнен клуб), с Комитета за публичен 
имидж (относно частта „публичен имидж“ на Семинар за жизнен клуб) и 
Коминтета за Фондация Ротари (относно частта „Фондация Ротари“ на Семинар 
за жизнен клуб и относно Грант мениджмънт семинара). 
 
Въпреки ранното начало на работата по Наръчника и взетото от ИК решение за 
неговото финализиране, до настоящия момент разработката не е приключена. 
Причината за това е главно Комитета по членство, който упорито не представя своята 
част от текста (за разлика от всички останали участници). Поради това, Наръчникът не 
можа да бъде използван нито при провеждане на преПЕТС 2020, нито при провеждане 
на Виртуален семинар за жизнен клуб 2020. 
 
Също, още през втората половина на предходната ротарианска година беше взето 
решение за реално стартиране на т.н. Ротари Академия през 2020-21 г. В тази връзка, 
още през м. юни 2020 г. Комитетът за обучение организира Анкета между 
ротарианците в Дистрикта, отнасяща се до допълнителното обучение, предвиждано с 
Ротари Академията, която даде реални насоки за развитие на идеята. 
 
ИК/Решение №3/01.08.2020 : Да продължи работата по съставяне на структура и 
обучителни планове на ротари Академията (РА). Да бъде своевременно съставен 
план за стартиране и дейност на РА в рамките на настоящата ротарианска 
година. Препоръчва се в своята бъдеща дейност РА да не се подчинява на 
мандатност. 
 
Очаквам още в началото на новата календарна година да бъде представен 
предвидения в решението на ИК, План за стартиране на дейността на РА. 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРАВИЛА И ПРОЦЕДУРИ  
председател ПДГ Димитър Димитров 
 
Комитетът се включи при оформяне на документацията, относно избор на Дистрикт 
Гуверньор номини 2023-2024 (декември 2020). 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРИВИЛЕГИИ НА ЧЛЕНОВЕТЕ  
председател ПАДГ Огнян Граматиков 
 
По предложение на Председателя на Комитета ПАДГ Огнян, беше взето следното 
решение : 
 
ИК/Решение №2/19.09.2020 : В срок до 31.10.2020. да бъде проучена платформата, 
която Аспарух Карастоянов, РК София Витоша предлага за бизнес обмен/споделяне с 
цел използването ѝ за нуждите на Програма за привилегии на членовете в 
Дистрикта. 
 
Материалите по Проект за платформа MyUniverse/2013 са предоставени от Аспарух на 
вниманието на Комитета. Очаквам своевременен коментар и предложение за 
продължаване на работата. 
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КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА АЛУМНИ ОБЩЕСТВО  
председател Светослав Събков 
 
Комитетът не проявява очакваната активност по изпълнение на намерението за 
консолидиране и активизиране на алумни обществото в Дистрикта. Очаквам втората 
половина на ротарианската година с известна надежда в тази посока. 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА МЕЖДУНАРОДНА СЛУЖБА  
председател ПАДГ Станислав Луков 
 
Covid19-пандемията блокира замислените намерения за активизиране на 
международния младежки обмен, съвместни събития на балканските дистрикти с 
участието на млади таланти в сферата на изкуствата, международни студентски 
пленери, международни събития на RYLA,  международни професионалните връзки.  
 
Надявам се здравната обстановка през втората половина на ротарианската година да 
бъде по-благоприятна за реализиране поне на част от замисленото. Освен това, считам, 
че виртуалните варианти на активност тук остават неоправдано пренебрегнати. 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА ПРИЯТЕЛСТВА ПО ИНТЕРЕСИ 
 председател ПАДГ Антон Томчев 
 
По предложение на Председателя на Комитета ПДГ Антон, беше взето седното 
решение : 
 
ИК/Решение №3/19.09.2020. : В срок до 31.10.2020. Комитетът за приятелства по 
интереси да изготви информационен материал относно същността на Клубовете 
по интереси, списък на съществуващите клубове и процедурата за включване в 
тяхната дейност. Материалът да бъде разпространен във всички клубове, както и 
публикуван на уебсайта на Дистрикта. 
 
Очаквам забавеното изготвяне на информационния материал. 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА ПРОФЕСИОНАЛНА СЛУЖБА  
председател ПАДГ Иван Ценов 
 
По предложение на Председателя на Комитета ПАДГ Иван, беше взето следното 
решение : 
 
ИК/Решение №4/19.09.2020 : В срок до 31.10.2020. Комитетът за Програма 
професионална служба да изготви План за насърчаване на професионалната служба 
в клубовете, който да бъде съответно разпространен. Допълнително, за месеца на 
професионалната служба (януари) да бъдат подготвени идеи за популяризиране на 
темата сред клубовете. 
 
Комитетът предложи текст за насърчаване на професионалната служба в началото на м. 
декември 2020. Текстът ще бъде подготвен за разпространение и публикуване в РС 
„Ротари на Балканите“ по време на месеца на професионална служба - януари. 
Впоследствие, дейността ще бъде разширена, с цел създаване на  План за насърчаване 
на професионалната служба. 
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КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА РОТАРИ  ГРУПИ ЗА ДЕЙСТВИЕ  
председател ПАДГ Мая Владимирова 
 
По предложение на Председателя на Комитета ПАДГ Мая, беше взето следното 
решение:  
 
ИК/Решение №6/19.09.2020 : Комитетът за Ротари групи за действие да изготви 
информационен материал, който да бъде разпространен сред клубовете, както и 
да подготви по-подробна информация за качване на сайта. 
 
Комитетът предложи информационен материал, популяризиращ Ротари групите за 
действие в началото на м. ноември 2020. Материалът ще бъде доразвит и подготвен за 
разпространение в началото на новата календарна година. 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА РОТАРИ ОБЩНОСТНИ  КОРПУСИ  
председател Десислава Василева 
 
При успешното съдействие на Комитета, на 29.09.2020. Ротари общностен корпус 
Бистрица (трети в Дистрикта) – спонсор РК София Балкан, получи своя сертификат за 
чартиране. 
 
ИК/Решение №5/19.09.2020 : В срок до 30.11.2020. Комитетът за Програма Ротари 
общностни корпуси да изготви информационен материал за дейността на вече 
действащите Корпуси за стимулиране на нови спонсориращи ротари клубове. 
Препоръчва Комитетът да търси реализация на Корпус извън София. 
 
Очаквам забавеното изготвяне на информационния материал.  
 
КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА РОТАРИАНСКИ ПРИЯТЕЛСКИ ОБМЕН  
председател ДГЕ Борислав Къдреков 
 
И тук covid19-пандемията блокира всяка активност, свързана с осъществяване на 
ротариански приятелски обмен (вкл. договорения обмен  с РИД-1950 - Германия, чието 
осъществяване бе отложено за по-добри времена). И по тази тема считам виртуалната 
алтернатива за неоправдано пренебрегната. 
 
КОМИТЕТ ЗА ПРОГРАМА СЛУЖБА В ОБЩНОСТТА  
председател Айше Медарова 
 
Комитетът се стреми да изпълнява приетите Насоки за изпълнение на своята дейност. 
Очаквам в началото на второто полугодие на годината да бъда запознат с анализ и 
обобщения, свързани с осъществяването на службата в общността от Ротари клубове, 
чиито добри примери ще подействат насърчително в сложната обстановка, съпътваща 
ротарианската година. 
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КОМИТЕТ ЗА ПУБЛИЧЕН ИМИДЖ  
председател ПДГ Пламен Минев 
 
Преди година, възприех компромиса да назнача отново Стоянка Георгиева за 
Председател на Комитета (както беше в предходната ротарианска година). Трудно 
оправдан компромис, защото : оказа се, че тя не поддържа моите разбирания за 
подкрепа на РС „Ротари на Балканите“ – знаков исторически успех на българското 
ротарианство, чиито актуалните слабости следва да бъдат преодолявани (вкл. откàза да 
бъде член на Редакционния съвет на списанието, включващ и Председателя на 
Комитета за ПИ), не поддържа моето намерение за решително подобряване на 
дистриктните уебсайт и информационен бюлетин и усъвършенстване на управлението 
на дистриктните профили в социалните мрежи, както и  моето желание за решително 
преодоляване на твърде забавеното реализиране на дистриктния дигитален архив 
(ДДА). Малко по-късно, още преди началото на новата ротарианска година, Стоянка 
сама отказа службата на Председател на комитета и на нейно място назначих ПДГ 
Пламен Минев. 
 
Решителна крачка в реорганизирането на дейността, още преди началото на новата 
ротарианска година, беше разработването и приемането от Комитета на „Програма за 
управление на Интегрирана дистриктна информационна система“ (ИДИС, юни 2020 г.) – 
основополагащ  инструмент за формиране на положителния публичен имидж на 
Ротари в България. Програмата беше подкрепена и от ИК : 
 
ИК/Решение №8/01.08.2020 : Под ръководството на ДГ Илиян, да бъде сформирана 
Работна група за внедряване на ИДИС, с участието на ДГЕ Борислав и ДГН Виолина. 
 
Сформирането и ефективното стартиране на работата на Работната група, която следва 
оперативно да подпомага усилията на Комитета за публичен имидж, беше негативно 
повлияно, главно  от  разрастването на covid19-пандемията, но не само. Тук изразявам 
надежда, през втората половина на ротарианската година, да намеря по-енергична 
подкрепа при осъществяване на набелязаните в Програмата действия. 
 
Въпреки всичко, от началото на новата ротарианска година започна изпълнението на 
Програмата за управление на ИДИС, чиито първи стъпки са формулирани отделно за 
всеки един от нейните елементи, както следва: 1. Беше подписан нов договор между 
Дистрикта и издателя на РС „Ротари на Балканите“, който актуализира правата и 
задълженията на двете страни, разви правата, задълженията и състава на 
Редакционния съвет и пр.; 2. Стартира разработване на задание за Структура на 
Дистриктния дигитален архив; 3. Стартира разрастване и активизиране на Дистриктната 
кореспондентска мрежа; 4. Стартира разработване на задание за осъвременяване на 
структурата и съдържанието на Дистриктния уебсайт.  
 
Планираните следващи стъпки по прилагането на Програмата включват : 5. 
Разработване на правила за работа и назначаване на екип за издаване на Дистриктен 
информационен бюлетин и 6. Разработване на правила за работа и назначаване на 
екип за поддържане на профили на Дистрикта в социалните мрежи на базата на приета 
Стратегия за присъствие на Ротари България в социалните мрежи. 
 
Съгласно програмата за управление на ИДИС, Дистрикт гуверньорът, в качество на 
главен говорител на Дистрикта,  подпомаган от PR специалист, както и от целия 
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дистриктен екип търси пряк и траен контакт с националните медии. Към настоящия 
момент, в помощ за установяване на контакти с националните медии е назначен ПАДГ 
Христо Михайловски. Моето очакване за разработване на конкретен план за контакти с 
националните медии, за сега не дава резултат. 
  
Предстоящото учредяване на „Годишна награда на Ротари в България“ и предстоящото 
съставяне и популяризиране на новата „История на Ротари в България“ прибавям към 
усилията за повишаване на положителния публичен имидж на Ротари. 
 
Комитетът успешно подготви провеждането на Панел „Публичен имидж“ на 
Виртуалния семинар за жизнен клуб 30.11.-2.12. 2020. 
 
КОМИТЕТ ЗА РАЗВИТИЕ НА ЧЛЕНСТВОТО  
председател ПДГ Нина Митева 
 
Още през м. юни 2020, по инициатива на Комитета за членство бяха реализирани 
регионални видео-конферентни срещи с АДГ, Президенти, Секретари и членове на 
Ротари, Ротаракт и Интеракт клубовете в опит за установяване на състоянието в 
клубовете на прага на новата ротарианска година, в условията на разразилата се три 
месеца по-рано епидемия covid19. Очакването, Комитетът да обобщи и анализира 
впечатлението от срещите, не беше реализирано. 
 
В началото на новата ротарианска година, на заседанието на ИК от 01.08.2020 бяха 
взети решения, отнасящи се до дейността на Комитета за членство : 
 
ИК/Решение №1/01.08.2020 : Да бъде направено задълбочено проучване и анализ на 
причините довели ротарианци до напускане на клубовете. Комитетът за членство 
да предложи формата на проучването – анкета или друг инструмент. 
 
До настоящия момент няма развитие в посока на изпълнение на взетото решение. 
 
ИК/Решение №2/01.08.2020 : Да бъде финализиран НАРЪЧНИК С НАСОКИ ЗА 
ПРОВЕЖДАНЕ НА ОБУЧИТЕЛНИ СЕМИНАРИ, съвместно с Комитет за членство 
(относно частта „членство“ на Семинар за жизнен клуб), с Комитета за публичен 
имидж (относно частта „публичен имидж“ на Семинар за жизнен клуб) и 
Коминтета за ФР (относно частта „ФР“ на Семинар за жизнен клуб и относно 
Грант мениджмънт семинара). 
 
До настоящия момент няма развитие в посока на изпълнение на взетото решение. 
 
Във връзка със срещата на  ИК, от името на Комитета беше подготвен доклад с няколко 
акцента, между които :  обявяването на софийските, пловдивските и варненските 
клубове за „проблемни“ и необходимостта от възстановяване на Ротари клуб в гр. 
Козлодуй и други.  До настоящия момент, Комитетът за членство не е предложил план 
за преодоляване на основателно  констатираните слабости. 
 
Комитетът успешно подготви провеждането на Панел „Членство“ на Виртуалния 
семинар за жизнен клуб 30.11.-2.12.2020. 
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КОМИТЕТ ЗА СЛУЖБА НА МЛАДИТЕ ПОКОЛЕНИЯ 
председател ПДРП Бояна Банкова 
 
Комитетът участва в съставянето на „Правила за субсидиране на Ротари клубове, които 
организират събития на RYLA и Международен младежки обмен от дистриктния 
бюджет“, както и в организирането на Виртуална дистриктна асамблея на Интеракт 
(октомври 2020). 
 
КОМИТЕТ ЗА ФИНАНСИ  
председател Ивайло Фичев 
 
ИК/Решение №11/01.08.2020 : Комитетът по финанси да проучи въпроса за 
интегриране на Бюджета на РАК и бюджета на Дистрикта и да предложи решение. 
 
След консултации с ИПДГ Митко, ДГ Илиян и ДГЕ Борислав,  Комитетът е готов с 
предложение за създаване на Интегриран дистриктен бюджет, съдържащ част „Ротари“ 
и част „Ротаракт“, което да бъде обсъдено и прието на предстоящата Дистриктната 
конференция/ОС на СНЦ „Дистрикт 2482 към РИ“ и да влезе в сила от следващата 
ротарианска година. 
 
ИК/Решение №13/01.08.2020 : Планирането на събитията RYLA да става от 
предходната година, на база заявки и готови план-сметки от клубове, желаящи да 
организират такива събития. Да бъдат разписани правила за разпределение на 
необходимите разходи между клубовете-организатори и Дистрикта. 
 
Комитетът,  съвместно с ДГ Илиян, ДГЕ Борислав и ПДРП Бояна, Председател на 
Комитет за СМП предложи „Правила за субсидиране на Ротари клубове, които 
организират събития на RYLA и Международен младежки обмен от дистриктния 
бюджет“. 
 
КОМИТЕТ ЗА ФОНДАЦИЯ РОТАРИ  
председател ДГН Виолина Костова 
 
Комитетът организира оценка и класиране на ротарианските проекти, кандидатстващи 
за получаване на дистриктни грантове за 2020-21 г. (ноември 2020) и подготви успешно 
 провеждането на Панел „Фондация Ротари“ на    Виртуалния семинар за жизнен клуб 
30.11.-2.12.2020. 
 
Очаквам разработване и реализиране  на проектите за Дистриктна е-форма за грант и 
рекламни клипове, средства за които са предвидени в дистриктния Бюджет 2020-21. 
 

 
 
 
Защото всички знаят  : 

 

 

арх.   Илиян Николов 
Дистрикт   Гуверньор   
2020 - 2021  

 


